

Route du

Crémant (120 km)



Les portes de la Haute Côte d'Or s'ouvrent sur ce vignoble de tradition deux fois millénaire dont le terroir original fait la part belle au Crémant de Bourgogne. Les vignes serpentent sur les coteaux ensoleillés, dans un paysage préservé de forêts et de vallons où subsistent de nombreuses traces d'une histoire particulièrement riche. Promenez-vous dans ces villages de vigneron aux maisons de pierres sèches et à l'architecture caractéristique, où résonnent encore les origines celtiques et l'esprit pétillant des moines.

Le Pays Châtillonnais vous séduira par la quiétude de ses paysages. En toute sécurité, au fil des chemins balisés, vous pourrez vous adonner à la randonnée pédestre, équestre ou VTT et vous régaler d'un patrimoine unique, chargé d'histoire.

Pour une nuit ou le temps d'un repas, vous trouverez sur votre itinéraire l'hospitalité bourguignonne et vous découvrirez les produits savoureux d'un terroir authentique.

Au cœur de cette Bourgogne magnifique à sillonner et surprenante à visiter, vous pourrez également admirer à Châtillon-sur-Seine le plus grand taste-vin de l'antiquité : le fameux Vase de Vix.

Agenda : Le troisième week-end de Mars la "Fête du Crémant et du Tape Chaudron" associant les producteurs de vins au défilé carnavalesque vous fera passer, dans la joie, des brumes de l'hiver au soleil du printemps.

CONTACT :

Maison du Pays Châtillonnais (Châtillon Regional Centre) 9-11 rue de la Libération - 21400 CHÂTILLON-SUR-SEINE
Tél. 33 (0)3 80 81 57 57 tourisme@cc-chatillonnais.fr www.pays-chatillonnais.fr

The Crémant Route (120 km)

The gateway to the Haute Côte d'Or opens onto this vineyard where grapes have been grown for over 2,000 years. The original terroir is largely dedicated to Crémant de Bourgogne. The vines wind their way over the sun-drenched hills in a preserved landscape of forests and valleys where numerous traces of the particularly rich history of the area are to be found. Come and walk around the wine-makers villages with their dry-stone houses and typical architecture, still resounding with their Celtic origins and the sparkling mindset of the monks.

You will be charmed by the peaceful landscapes of the the Châtillon region. The signposted trails mean you can go hiking, riding or mountain-biking in perfect safety and delight in the unique heritage steeped in history.

Whether for the night or for a meal, you will encounter Burgundian hospitality wherever you stop along your route and be able to discover tasty, traditional regional products.

You can admire the largest tasting-cup of antiquity - the famous Vix Vase - at Châtillon-sur-Seine, right at the heart of this wonderful part of Burgundy which is such a pleasure to explore and reserves so many surprises for its visitors.

Diary: The third weekend of March the "Crémant and Cauldron-bangers Festival" brings together wine-makers and a carnivalesque parade - a joyous way of leaving behind the mists of winter for the Spring sunshine.